



PARKS CANADA OFFICIAL STATEMENT – UPDATE (APRIL 21, 2019)

On Wednesday, April 17, a party of three mountaineers attempting the east face of Howse Peak in the Icefields Parkway were reported overdue. Parks Canada responded immediately. Based on an initial assessment of the scene it was concluded that all three members of the party were deceased.

On Sunday, April 21, the bodies of all three climbers were recovered. Parks Canada extends our sincere condolences to their families, friends and loved ones. We would also like to acknowledge the impact that this has had on the tight-knit, local and international climbing communities. Our thoughts are with families, friends and all those who have been affected by this tragic incident.

Parks Canada thanks our first responders and all assisting agencies for their invaluable support and professionalism including our Visitor Safety Specialist and the entire Incident Command team, Lake Louise RCMP, Lake Louise Fire Department, Bow Valley Victim Services and the skilled pilots from Alpine Helicopters.

More information to follow.

DÉCLARATION OFFICIELLE DE PARCS CANADA – MISE À JOUR (21 AVRIL 2019)

Le mercredi 17 avril, un groupe de trois alpinistes qui entreprenaient l'escalade de la paroi est du col Howse sur la promenade des Glaciers ont été portés disparus. Parcs Canada a réagi immédiatement. Basé sur l'évaluation initiale de la scène, il a été conclu que les trois membres du groupe étaient décédés.

Le dimanche 21 avril, les corps des trois alpinistes ont été retrouvés. Parcs Canada exprime ses plus sincères condoléances à leurs familles, amis et êtres chers. Nous aimerions aussi reconnaître l'impact important que cet événement a eu sur les communautés très unies des grimpeurs locale et internationale. Nos pensées accompagnent les familles, les amis et tous ceux qui sont touchés par cet incident tragique.

Parcs Canada remercie les premiers répondants et toutes les agences partenaires pour leur support et leur professionnalisme précieux, notamment les spécialistes de la sécurité aux visiteurs et l'ensemble de l'équipe de commandement de l'intervention, la GRC de Lake Louise, le service d'incendie de Lake Louise, les services d'aide aux victimes de la vallée de la Bow et les pilotes hautement qualifiés d'Alpine Helicopters.

Plus de détails suivront.